
سلامت جامعه در ورطه سقوط! 

همین چنــد روز پیش بود که پزشــک زن ایرانی 
ســاکن آمریکا که تحصیلات عالیه خود را در یکی 
از دانشــگاه های معــروف و مطرح تهــران گذرانده 
است، ویدیویی در شبکه های اجتماعی ارائه داد که 
نمایشگر بی ارزش بودن مصرف شیر در سبد روزانه 
خانواده اســت. اگر این خانم علاوه بر اجرای نمایش 
روی صحنه کــه تلاش می کرد با حرکات مختلف و 
مؤکد دســت و صورت و اســتفاده از جملات علمی 
دراین باره اصرار ورزد تا مخاطبان خود را قانع نماید 
خوردن شــیر علاوه بر اینکه منافعی ندارد بلکه به 
دلیل مراحــل تولید و فرآوری آن ها کــه همراه با 
فریب دادن دام هاست است تا مرتبا تولیدمثل کنند 
و بالطبع شیر بیشــتری بدهند که منافع دامداران 
را دوچنــدان نمایــد بلکه از مضرات شــیر در آغاز 
تاریخ پیدایش خلقت خبر می داد که نوعی فرافکنی 
به حســاب می آمد زیرا تا به امــروز حتی یک مورد 
ازنظر متخصصــان تغذیه در هیچ نقطــه از دنیای 
خاکی درباره بی ارزش بودن و یا ضرر داشتن مصرف 

سالم شیر گزارش نشده است. 
استدلال این پزشک پیرامون تبلیغات گسترده برای 
مصرف شــیر به پایان جنگ های جهانی اول و دوم 
برمی گشــت که غرب با مازاد تولید آن مواجه بود و 
ناچار می شــد آن را به جبهه ها ببرد و بین سربازان 
تقسیم کند و اینگونه اعلام نماید شیر با داشتن مواد 
مغذی انرژی زا هم هست؛ اما نظر این پزشک تغذیه 
چیز دیگری اســت تا به طــور کل همه تحقیقات و 
ایده های علمی متخصصان امر را نفی نماید. البته این 
چندگونه گویی ها در تبلیغات گسترده غرب تازگی 
ندارد که بعضی وقت ها علیه آســپرین می گویند و 
پس از چندی که توانســتند تولیدکنندگان بزرگ 
آن را بدوشــند آن روی سکه را نشان می دهد تا از 
منافع این قرص گچی و ســفیدرنگ فلسفه چینی و 
تعریف کنند؛ بنابراین دیوار بی اعتمادی به گفته های 
آن ها و عواملشــان که منحصرا متکــی به مادیات 
هســتند را نمی توان چندان باارزش دانســت، زیرا 
امروز درحالی که تولیدکنندگان مواد لبنی کشور با 
بحران رکود و مازاد مواجه اند، پدران و مادران که با 
تشویق مسئولان اقدام به فرزندآوری کرده اند در به 
در به دنبال پیدا کردن شیرخشک برای تغذیه آن ها 
هستند. سجاد اسماعیلی، مشاور رئیس سازمان غذا 
و دارو، جنــد روز پیش اعلام کرد که قرار اســت 4 
میلیون قوطی شیرخشــک وارداتــی طی دو هفته 
آینده توزیع گردد و این در حالیســت که واحدهای 
تولیدکننده این محصول در داخل به دلیل نداشتن 
ارز برای واردکردن مواد اولیه در حالت رکود یا نیمه 
تعطیل بسر می برند! از آن سو سید حیدر محمودی، 
رییس ســازمان غذا و دارو، معتقد اســت »اکنون 
مشــکل خاصی درباره شیرخشــک وجود ندارد اما 
امکان دارد برخــی نام های تجاری شیرخشــک با 
کمبود مواجه باشــد که بخشــی از طریق واردات 
جبران شده و بخشــی از طریق بالا رفتن تولید در 
داخل جبران خواهد شــد و این کمبودها را نیز در 
آبان ماه نخواهیم داشــت و مــردم اگر برند خاصی 
از شیرخشــک را می خواهند اگر جستجو کنن پیدا 
خواهد شد!« عبدالحســین روح الامین نجف آبادی، 
رئیــس کمیته دارو و غذای کمیســیون بهداشــت 
مجلس هم کمبود شیرخشــک و ملزومات پزشکی 
را ناشــی از عدم برنامه ریزی و پیش بینی بهنگام و 
به موقع می داند و می گوید: »نیاز سالانه شیرخشک 
کشورمان 60 تا 70 میلیون قوطی بوده درحالی که 
ظرفیت تولید کشــور ده ها میلیــون قوطی بالاتر از 
نیاز کشــور اســت و حدود 100 میلیون قوطی در 
سال می توان تولید کرد. درواقع زمانی که با بحران 
کمبود، افزایش قیمت، قاچاق و خروج از سیســتم 
رســمی دولت مواجه می شــویم عده ای که مترصد 
واردات هســتند و حتی شیرخشــک وارد کردند و 
منتظر ترخیــص از گمرک هســتند مجددا مجوز 
واردات را به بهانه آشــفتگی بازار می گیرند. مسئله 
اصلی این اســت کــه دســتگاه های نظارتی به ویژه 
تأمین کنندگان ارز باید بهنگام و به موقع وظیفه شان 
را انجام دهنــد و پاس کاری موضــوع میان وزارت 
بهداشــت، بانک مرکزی و گمرک و سایر دستگاه ها 
پسندیده نیست؛ هرچند بارها در کمیسیون بهداشت 
مجلس مســئولان مربوطه را احضــار کردیم و در 
بالاترین ســطوح حتی رئیس مجلس هم به موضوع 
ورود کرده اما مشکلی حل نشده است. مسئله اصلی 
تفاوت قیمت و قیمت گذاری اســت. در حال حاضر 
شیرخشک 80 هزار تومانی به ارزی که قاچاقچیان 
می آوردند 800 هزار تومان فروخته می شــود و این 
بــازار را برهم می زند.« کمبودهای شیرخشــک که 
از شهریورماه به شــکل جدی خودنمایی کرده بود 
بازهم با یک تصمیم لحظه ای یعنی اســتفاده از کد 
ملی در توزیع تســکین می یابد اما در سطح کشور 
کارســاز نیســت که آرش محبوبی، رئیس انجمن 
داروسازان تهران هم گفته کمبود شیرخشک هنوز 
وجود دارد و امیدوارم با سیاست های کنترل مصرف، 
این مشــکل به زودی رفع شود زیرا متولیان امر غذا 
و دارو شاید آگاه نیســتند برخی کودکان شیرخوار 
هیــچ غذای جایگزینی ندارند کــه چند ماه کمبود 
شیرخشــک، چالشــی غیرقابل تحمل بــرای اولیاء 
آن ها فراهم کرده اســت. همانگونه که فقدان بعضی 
داروهــای حیاتی همچون قرص Varfarin. با جان 
کسانی بازی می کند که نمی توانند جایگزینی برای 
آن پیــدا کنند مگر اینکه عازم یکی از کشــورهای 
همســایه شــده تا با هزینه کردن چندین میلیون 
تومان بتوانند یک بســته از آن را تهیه نمایند زیرا 
ادامه حیاتشان به مصرف این دارو گره خورده است! 
و دانش بنیان هــا هم به دلیل بی برنامگی های وزارت 
بهداشت در حمایت از آن ها بیشتر به سوی ابداعاتی 

می روند که زودبازده و بدون ضرر باشد!

بی توجهی تا کی؟!

حضــرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی در اجرای بند یک اصل 
یکصد و دهم قانون اساســی و پس از مشورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
سیاست های کلی توسعه دریا محور را برای اقدام به روسای قوای سه گانه و رئیس 

مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ کردند. 
براســاس این ابلاغیه قوه مجریه موظف است با کمک مجلس شورای اسلامی و 
قوه قضائیه و با بسیج دستگاه های مسئول، برنامه جامع تحقق این سیاست ها را، 
شــامل تقدیم لوایح، تصویب مقررات و اقدامات اجرائی لازم در مهلت شش ماهه 

ارائه کند. متن سیاست های کلی توسعه دریا محور به این شرح است:
دریاهــا و خصوصــاً دریاهای آزاد و اقیانوس ها از مواهــب الهی و ذخایر و منابع 
سرشــاری برای زمینه ســازی رشــد علم و فناوری، افزایش کار و ثروت، تأمین 
نیازهای حیاتی و تولید اقتدار و بستر مناسبی برای تمدن سازی می باشند. ایران 
با موقعیت ممتاز جغرافیایی و قرارداشــتن بیــن دو دریا و برخورداری از هزاران 
کیلومتر ســواحل و نیز جزایر و ظرفیت های فراوان بر زمین مانده، لازم اســت با 
حضور مؤثر در ساحل، فراساحل، دریا و اقیانوس و بهره گیری از آن به عنوان یک 
پیشران و محور توسعه کشور، برای احراز جایگاه شایسته منطقه ای و جهانی در 
بهره گیری از دریا اقدام کند. از این رو سیاســت های کلی توســعه دریا محور به 

شرح زیر تعیین می گردد:
1- سیاســت گذاری یکپارچه امور دریایی و تقســیم کار ملی و مدیریت چابک 

و کارآمــد دریا به منظور بهره گیری حداکثــری از ظرفیت های دریا، برای احراز 
جایگاه شایسته جهانی و رتبه اول در منطقه.

۲- توســعه فعالیت های اقتصادی دریامحور و ایجاد قطب های توســعه دریایی 
پیشــران در ســواحل، جزایر و پس کرانه ها به گونه ای که نرخ رشد اقتصادی در 
حوزه فعالیت های دریامحور )اقتصاد دریامحور( طی ده ســال همواره حداقل دو 

برابر نرخ رشد اقتصادی کشور باشد.
۳- تسهیل و توسعه سرمایه گذاری و مشارکت داخلی و خارجی با ایجاد زیرساخت های 

لازم نرم افزاری و سخت افزاری )حقوقی، اقتصادی، زیربنایی و امنیتی(
4- تدویــن طرح جامع توســعه دریامحور با پهنه بندی دریــا، کرانه و پس کرانه 
و تعیین ســهم و جغرافیای جمعیت، تجارت، صنعت، کشــاورزی و گردشگری، 
خصوصاً در ســواحل و جزایر جنوب و بالاخص سواحل مکران با تاکید بر هویت 

ایرانی-اسلامی طی حداکثر یک سال پس از ابلاغ سیاست.
۵- بهره برداری حداکثری و بهینه از ظرفیت ها، منابع و ذخایر زیست بوم دریایی 

با ممانعت از تخریب محیط زیست دریایی بخصوص توسط کشورهای دیگر.
6- تأمین و ارتقاء سرمایه انسانی و مدیریت متعهد و کارآمد و ایجاد پشتوانه علمی، 
آموزشی و پژوهشی برای توسعه دریامحور و زیست بوم نوآوری و فناوری دریایی.

7- توســعه همکاری های اقتصادی، تجاری و سرمایه گذاری در طرح های بزرگ 
مقیاس و دانش بنیان زیرســاختی، تولیدی و خدماتی با کشــورهای همسایه و 
سایر کشورها به منظور بهره گیری از ظرفیت های دریایی و حضور مؤثر در معابر 

بین المللی و دستیابی به موقعیت قطب های منطقه ای.
8- افزایش سهم کشور در حمل و نقل دریایی و ترانزیت با ایجاد و تقویت شبکه 

حمل و نقل ترکیبی.
۹- حمایت از ســرمایه گذاران بومی و محلی در طرح های توســعه ای و حمایت 
از فعــالان اقتصادی و بنگاه های کوچک و متوســط جوامع محلی در حوزه های 

مختلف از جمله صیادی، کشاورزی، صنعتی و گردشگری.
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گزارش

ابلاغ سیاست های کلی توسعه دریا محور از سوی رهبر معظم انقلاب

فرمانده کل ســپاه با تاکید بر اینکه شکســت رژیم صهیونیستی و افول آمریکا 
مایه آرامش و امنیت جهان اســت، گفت: آمریکا جایگاه جهانی گذشته خود را از 
دست داده است و برای رژیمی هزینه می کند که هیچ دستاوردی برای او ندارد.
سرلشــکر پاسدار حسین ســلامی فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
در ســیزدهمین جشــنواره مالک اشــتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه در جمع 
فرماندهان، مســئولان و مدیران نمایندگی ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه امروز 
انقلاب اسلامی با جهش در عرصه تحولات سیاسی و امنیتی منطقه و جهان روبه 
رو اســت گفت: اتفاقاتی که در حال رخ دادن است تغییر مسیر تحولات جهان، 
تغییر آرایش قدرت و گسترش شعاع های بلند انقلاب اسلامی را نوید می دهد.

وی افزود: رژیم صهیونیســتی امروز همچون دندانی کرم خورده و پوســیده و از 
ریشه جدا شــده است که زوال زودرس و پرشــتاب خود را احساس می کند و 
آمریکایی ها هم متناســب با این زوال ، فروپاشی شخصیت و اعتبار خود در نگاه 
جهانیان را درک کرده است، در مقابل رویش های دل انگیز و وسیعی از همراهی 
بــا ارزش های بزرگ انقلاب ما حتی در جغرافیای تحت ســیطره نظام ســلطه 

مشاهده می شود.

فرمانده کل ســپاه با تاکید بر اینکه امروز گفتمان انقلاب اســلامی در حال فتح 
ذهن ها و قلب هاست، تصریح کرد: کرانه های انقلاب اسلامی در ابعاد اجتماعی 
و سیاســی به طرز شگفت انگیزی در حال گســترش است که این مهم بواسطه 
ســازگاری شعائر انقلاب اســلامی با فطرت بشــریت مورد اقبال همگان واقع و 
جهانشــمول شده اســت  و به هم پیوستگی ســطوح اجتماعی در جهان مانند 
دریای مواجی کشتی های سرگردان سیاست مستکبران را در تلاطم امواج خود 
قرار داده اســت و همگان شــاهد تقابل نور و ظلمت هســتند. وی با بیان اینکه 
امروز ســرگردانی و ابهام راهبردی در رخسار و سیمای مقامات سیاسی آمریکا و 
کشــورهای همراه با او در جنایات غزه قابل مشاهده است، ادامه داد: آمریکایی ها 

اکنون در مســیر ضلالت که منطق و هندسه ندارد، گرفتار شده اند و مانند کسی 
عمل می کنند که هدف نداشته و قادر به پیدا کردن راه نیست.

سرلشکر سلامی ایمان و آگاهی را سرمایه ای راهگشا توصیف و خاطرنشان کرد: 
تحــولات اخیر و واکنش مردم جهان به مظلومیت غزه نشــان می دهد در جبهه 
حق آگاهی و ایمان ســرلوحه اقدامات قرار دارد، در حالی که دشــمنان ما فاقد 
راهبرد و سیاســت هســتند و این عرصه تقابل حق و باطل به وسعت جغرافیای 

زمین است که در غزه نمود یافته است.
فرمانده کل سپاه با اشاره به اینکه در طول تاریخ هیچگاه آمریکا اینگونه منزوی 
نبوده اســت اظهار کرد: آمریکا امروز جایگاه جهانی گذشته خود را از دست داده 
اســت و برای رژیمی هزینه می کند که هیچ  دســتاوردی بــرای او ندارد و این 
نتیجه فقدان حکمت در هیات حاکمه آمریکایی هاســت. سرلشکر سلامی تاکید 
کرد: شکست رژیم صهیونیستی و افول آمریکا مایه آرامش و امنیت جهان است.

در پایان این مراســم با حضور فرمانده کل ســپاه، نماینده ولی فقیه در ســپاه و 
مسئولین اشراف فرماندهی کل قوا، برگزیدگان سیزدهمین جشنواره مالک اشتر 

نمایندگی ولی فقیه در سپاه معرفی و با اهدای لوح از آنان تقدیر به عمل آمد.

سرلشکر سلامی:

شکست رژیم صهیونیستی و افول آمریکا 
مایه آرامش و امنیت جهان است

قالیبــاف در گفت وگوی تلفنی با رئیــس مجلس ملی 
الجزایــر از آمادگــی مجلــس برای برگزاری نشســت 
فوق العاده کمیته دائمی فلســطین در ســطح رؤســای 
مجالس کشــورهای اسلامی برای بررســی راهکارهای 

عملی در حمایت از مردم مظلوم فلسطین خبر داد.
محمدباقــر قالیباف دیروز در تمــاس تلفنی با »ابراهیم 
بوغالــی« رئیس مجلس ملــی الجزایر دربــاره آخرین 
تحولات و جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه گفت وگو 
کرد. رئیس مجلس شورای اسلامی در ابتدای این تماس 
تلفنی از مواضع و نقــش الجزایر در محکومیت جنایات 
رژیم اشغالگر صهیونیستی به ویژه اقدام اخیر مجلس این 
کشــور در حمایت قاطع از مردم مظلوم فلسطین تشکر 

و قدردانی کرد.
قالیباف با اشــاره به همکاری خوب هیئت های پارلمانی 
جمهوری اسلامی ایران و الجزایر در نشست اخیر اتحادیه 
بین المجالس جهانی در آنگولا، بر اقدامات مناســب دو 
کشــور در حمایت از مردم بی دفاع فلسطین در نشست 
مذکور تأکید کرد و گفت: در شــرایط کنونی و با توجه 
به حملات غیرانســانی رژیم کودک کش صهیونیســتی 
علیه زنان و کودکان مظلوم فلســطینی باید برای توقف 
حملات ظالمانه این رژیم غاصب در نوار غزه اقدام فوری 

میان کشورهای اسلامی انجام شود.
رئیس قوه مقننه در همین راســتا به همتای الجزایری 

خود یادآور شــد: مجلس شورای اســلامی ایران برای 
برگزاری نشســت فوق العاده کمیته دائمی فلسطین در 
سطح رؤســای مجالس کشورهای اسلامی برای بررسی 
راه کارهای عملی در حمایت از مردم مظلوم فلســطین، 

آمادگی کامل دارد.
ابراهیم بوغالــی رئیس مجلس ملی الجزایر ضمن تقدیر 
از مواضع قاطع جمهوری اســلامی ایران در حمایت از 
آرمان های فلسطین بر حمایت کشور متبوعش از مردم 
مظلوم فلســطین تأکید کــرد و گفت: الجزایر کشــور 
آزادی خواهان و انقلابیون اســت، ازاین رو مواضع ما در 
حمایت از آرمان های فلسطین و احقاق حقوق مردم این 

سرزمین برای همیشه ثابت و قاطع است.
رئیــس مجلس ملی الجزایر با اشــاره به نشســت اخیر 
مجمع عمومــی بین المجالس جهانی در آنگولا افزود: با 
توجه به نسل کشــی مردم مظلوم فلسطین و کوچاندن 
اجباری آنان از ســرزمین مادری خودشــان، متأسفانه 
در این نشســت اقدام جدی و جدیدی از ســوی برخی 

کشورهای اسلامی مشاهده نشد.
وی در پایان ضمن اســتقبال از پیشنهاد رئیس مجلس 
شورای اسلامی برای برگزاری نشست فوق العاده کمیته 
دائمی فلسطین در تهران بر توقف هرچه سریعتر جنایات 
وحشیانه رژیم صهیونیستی و بررسی راهکارهای عملی 

برای کمک به مردم غزه تأکید کرد.

رئیس مجلس در گفت وگوی تلفنی با همتای الجزایری خبر داد:

ایران آماده برگزاری نشست فوق العاده کمیته دائمی فلسطین
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: ما در بخش 
دفاعی کشــور خود را در مسیری سازماندهی کردیم که 
دقیقاً ســرریز فناوری هایمان مانند کشورهای صنعتی و 

توسعه یافته وارد بخش صنعت کشور شود.
امیر ســرتیپ محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح در گفت وگو با مهر در خصوص انتقال 
ســرریز فن آوری های بخش دفاعی به صنعت و تجارت 
کشور گفت: ما در بخش دفاعی کشور خود را در مسیری 
سازماندهی کردیم که دقیقاً سرریز فناوری هایمان مانند 
کشــورهای صنعتی و توســعه یافته وارد بخش صنعت 

کشور شود.
وی افزود: با شــرایط و بستر فراهم شده و با بهره گیری 
از توانمندی های علمی دانشــگاه ها، شرکت های دانش 
بنیــان و پارک های علم و فناوری کشــور در مســیری 
قرار گرفته ایم که ســرریز این فناوری ها را به بخش های 

صنعتی دولتی و خصوصی وارد کنیم.
وزیــر دفاع در ادامه اظهار داشــت: کمیته ای تشــکیل 
دادیم و جلساتی را پیگیری می کنیم که مسئولیت آن با 
خود بنده اســت و در آنجا از وزارت خانه ها و بخش های 
مختلف کشور در این کمیته حضور دارند، تا بتوانیم روند 
انتقال فناوری از حوزه دفاعی به صنعت را ســازماندهی 
کنیم و کارهایی هم که در گذشــته انجام شده است در 

این خصوص را ارتقا دهیم.

امیر آشــتیانی در تشــریح بخش های مختلفی که این 
کمک و انتقال فن آوری صورت گرفته است اذعان داشت: 
در حــوزه انرژی و مباحث تجهیــزات نفتی و گازی، در 
حوزه بهداشت و درمان، تجهیزات پزشکی، همچنین در 
بخش واکســن، ریلی، میکرو الکترونیک، در حال کمک 
هســتیم. همچنین در بخش خودرو در حوزه های ورود 
کرده ایم. از سویی عموماً در آن قسمت هایی که موضوع 
رقابــت با بخش خصوصی مطرح شــود کمی محتاط تر 
عمل کرده ایم تا احیاناً مشکلی برای آنها به وجود نیاید.

وزیــر دفاع بیان کــرد: کمک ها و انتقــال فن آوری که 
از حــوزه دفاعی به بخش صنعت در حال انجام اســت 
منجر به افزایش تولید ناخالص ملی و ایجاد ثروت شده 
اســت اما چنانچه احســاس کنیم که بخش های دولتی 
و خصوصــی در حوزه های صنعتــی و اقتصادی بتوانند 
گام های مؤثری بردارند مــا در آنجا ورود نخواهیم کرد 
بلکــه در آن قســمت هایی کــه خلأ وجــود دارد، وارد 

خواهیم شد.
امیــر ســرتیپ محمدرضا آشــتیانی در خصوص تولید 
جنگنده بومی و ملی کشــور به جز جنگنده کوثر اظهار 
داشــت: در همه زمینه ها چه حوزه هوایــی، دریایی و 
زمینــی و نیز ســایر بخش ها مانند حــوزه الکترونیک 
کارهــای بزرگی در بخش دفاعی کشــور در حال انجام 

است که به مرور نتایج آن را اعلام خواهیم کرد.

امیر آشتیانی اعلام کرد:

انتقال سرریز فن آوری های دفاعی به صنعت

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید

نقش هوش مصنوعی و فناوری های نوپدید در نیروی دریایی سپاه
فرمانده نیروی دریایی سپاه با اشاره به برگزاری همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی به تشریح نقش هوش مصنوعی و فناوری های نوپدید 

در نیروی دریایی سپاه پرداخت.
به گزارش فارس؛ همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی قرار است از امروز به مدت دو روز در زیباکنار استان گیلان و از سوی دانشگاه دریایی 
امام خامنه ای برگزار شــود. سردار سرتیپ پاسدار علی تنگسیری فرمانده نیروی دریایی سپاه که دبیر همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی 
نیز هست در تشریح فناوری های نوپدیدی که در نیروی دریایی سپاه مورد بهره برداری قرار گرفته است، گفت: ما در چهار حوزه اصلی شناوری، پهبادی، 
موشکی و زیرسطحی از علوم و فناوری های نوپدید استفاده کردیم.دبیر همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی اظهار کرد: در بخش شناوری، 
ما توانستیم شناورها را مانند پهبادها هوشمند کنیم، شناورهایی که فاقد انسان هستند و می توانند بردهای بسیار بالایی را طی کنند، عملیات انجام دهند 
و برگردند.وی در تشــریح فناوری های نوپدید در بخش موشــکی گفت: برد موشک و دقت موشک را بالا بردیم.موشک را به هوش مصنوعی مجهز کردیم. 
چون موشک های ما مجهز به هوش مصنوعی است امکان شلیک از چند سامانه را دارا هستند و می توانند به سمت یک هدف آرایش بگیرند و حتی این 

موشک ها هدایت شوند که مثلا این هدف را منهدم نکنند و هدف بعدی را بزنند.
ســردار تنگســیری با تأکید بر بومی سازی تجهیزات و سامانه ها با آخرین فناوری ها در نیروی دریایی سپاه تصریح کرد: امروز ما افتخار داریم که موشک 
های ما تماماً ایرانی و از سر موشک تا انتهای موشک ساخته ایران است. دبیر همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی در تبیین هوش مصنوعی 
در بخش پهبادی گفت: ما توانستیم پهبادها را هم به هوش مصنوعی مجهز کنیم و این فناوری روی برُد و دقت هدف زنی و رادارگریزی آنها مؤثر است و 
افتخار می کنیم که پهپاد را در یک مدت بسیار کوتاه با تبدیل تهدیدات به فرصت ها و بهره گیری از فناوری های نوپدید و با دانش بومی  تولید کردیم و 
تمامی تجهیزات این پهپادها شامل بال، بدنه، موتور، سیستم هدایت انها و... ساخت داخل است.سردار تنگسیری با بیان اینکه شناورهای زیرسطحی را نیز 
مانند پهپاد و شناورهای سطحی هوشمند و به هوش مصنوعی مجهز کرده ایم خاطرنشان ساخت: این شناورها قادر هستند به صورت یک آرایش، فرمان 
بگیرنــد و بــه هدف حمله کنند، مأموریتی را در یک نقطه انجام دهند و بازگردند و حتی کار اطلاعاتی کنند. وی با بیان اینکه تحقیقات و علوم و فناوری 
های نوپدید در نیروی دریایی ســپاه از اهمیت خاصی برخوردار اســت گفت: تکنولوژی های جدید و نوپدید در چهار حوزه شــناوری، موشکی، پهپادی و 

زیرسطحی در نیروی دریایی سپاه به خدمت گرفته شده و موجب انباشت قدرت شده است.
ســردار تنگســیری در تشریح فلســفه برگزاری همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی به توصیه مقام معظم رهبری اشاره کرد و گفت: مقام 
معظم رهبری)مدظله العالی( فرموده اند دانشگاه های نظامی ما باید برای مقابله با تهدیدات نو به نو و جدید برنامه داشته باشند و این باید در پژوهش های 
دانشــگاه ها مورد توجه قرار بگیرد. وی ادامه داد: در همین راســتا همایش ملی فرصت ها و تهدیدهای نوپدید دریایی توســط دانشگاه دریایی امام خامنه 
ای )مدظله العالی( از فردا به مدت دو روز در زیباکنار واقع در اســتان گیلان برگزار خواهد شد.ســردار تنگسیری با اشاره به استقبال جامعه علمی از این 
همایش اظهار داشت:  در مجموع ۲۹۳ مقاله در این همایش دریافت شده که نشان دهنده استقبال خوب جامعه علمی است.وی افزود: پیش از برگزاری 
همایش، جلســات متعددی را به ریاست سرلشــکر رحیم صفوی برگزار کرده ایم، همچنین سه پیش همایش در دانشگاه جامع امام حسین علیه السلام، 
دانشــگاه دریایی امام خمینی)ره( نداجا و دانشــگاه علامه طباطبایی برگزار شــد که به غنای علمی این همایش کمک کرد و در روز نخست همایش نیز 
چندین پنل تخصصی با هدایت دانشــگاههای معتبر کشــور و سازمان های مرتبط برگزار خواهد شد. سردار تنگسیری در پایان تأکید کرد: هدف ما از این 

همایش پیش بینی فرصت ها و تهدیدات نوپدید دریایی و چگونگی مقابله با این تهدیدات و بهره برداری عالمانه ار فرصت هاست.

 افزایش حقوق بازنشستگان باید 
با در نظر گرفتن پیامدهای تورمی باشد

عضو کمیســیون تلفیق لایحه برنامه توسعه گفت که هر گونه تصمیم گیری برای 
افزایش حقوق بازنشســتگان در طول اجرای برنامه هفتــم باید با در نظر گرفتن 
آثار و پیامدهای تورمی آن باشــد. در عین حال هم باید شــرایط سخت معیشتی 

بازنشستگان هم لحاظ کرد.
جعفر قادری در گفت وگو با ایســنا درباره آخرین وضعیت حقوق بازنشســتگان در 
برنامه هفتم توســعه گفت: نشســت مشــترکی بین هیات رئیسه مجلس و هیات 
رئیســه تلفیق و نمایندگان دولت تشکیل شد، جمع بندی این بود که کاری انجام 
شــده و نتیجه را به کمیسیون تلفیق برای بررسی ارائه کنند؛ منتهی هنوز گزارش 
آن به کمیسیون ارائه نشده است. وی با بیان اینکه بازنشستگان در شرایط سختی 
قــرار دارند، گفت: علاوه بر ایــن برخی از گروه هــای اداری و برخی از گروه های 
متخصص انتظارات و توقعاتی دارند؛ لذا معضلات یکی دو تا نیســت و باید به همه 
آنها رسیدگی شود.عضو کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم همچنین بیان کرد: از 
طرف دیگر محدودیت هایی در منابع وجود دارد و منابع بودجه هم کافی و پاسخگو 
نیست؛ پس دولت مجبور می شود که سراغ استقراض از بانک مرکزی و افزایش پایه 
پولی و نقدینگی رود که نتیجه آن فشــار مضاعف بر گروه های با درآمد ثابت یعنی 
بازنشســتگان و کارمندان خواهد بود؛ به همین دلیل باید به گونه ای عمل شود که 
خروجی آن گره گشــایی در حقوق و مزایای برخــی گروه ها بوده و در عین حال 

پیوست ضد تورمی هم داشته تا آثار و پیامدهای آن کم شود.
قادری تاکید کرد: اگر این تصمیمات بدون توجه به آثار و پیامدهای تورمی باشــد 
همان اتفاقی را شــاهد خواهیم بود که در اواخر دولت قبل رخ داد و کار را سخت 
کرد. قطعا دولت آقای رئیســی رویه قبل را در پیش نمی گیرد که منجر به تشدید 
تورم شــود. وی یادآور شد علاوه بر این ما محدودیت هایی از نظر تایید در شورای 
نگهبان هم داریم چون در برنامه ششــم درصدی برای افزایش حقوق بازنشستگان 
لحاظ شــد که شــورای نگهبان آن را رد کرد. پس باید در برنامه هفتم نیم نگاهی 
به محدودیت های شــورای نگهبان هم داشــت و در عین حــال انتظارات بر حق 

بازنشستگان را هم مورد توجه قرار داد.


